
گزارش
بچه ها با این کتاب پیر شدند!

در سال  ۱۳۳۵ نخســتین کتاب »قصه های خوب 
برای بچه های خوب« چاپ شد و مهدی آذریزدی 

را به قصه گوی خوب بچه ها تبدیل کرد.
۱۸ تیرماه ۱۳۸۸، مهدی آذر خرمشــاهی معروف 
به مهدی آذریزدی در ۸۸ ســالگی دنیای قصه ها 
را ترک کرد و چند ســال بعد از درگذشت او یعنی 
در سال ۱۳۹۲، شــورای عالی انقلاب فرهنگی بنا 
بر پیشنهاد شورای فرهنگ عمومی، این روز را  به 
عنوان روز ملی ادبیات کودک و نوجوان در کشــور 
اعلام کرد. این روز از سال ۱۳۹۲ در تقویم رسمی 

کشور ثبت شده است.
حالا به مناسبت روز ملی ادبیات کودک و نوجوان 
ســراغ کتاب های معروف ادبیات کودک و نوجوان 

ایرانی می رویم و مروری داریم بر آن ها.
مهــدی آذریزدی هیچ گاه به مدرســه نرفت اما در 
طول زندگی خود بیش از ۳۰ جلد کتاب منتشــر 
کرد که از میان این آثار به غیر از مجموعه  معروف 
برای بچه های  هشــت جلدی اش »قصه های خوب 
خوب«، می توان بــه مجموعه  ده جلدی »قصه های 
تــازه از کتاب های کهن«، »بچــه  خوب«، »قند و 
عسل«، »خاله گوهر«، »گربه  تنبل«، »گربه  ناقلا«، 
»دســتور طباخی و خانه داری« )کــه به عربی نیز 
ترجمه شده است(، »خودآموز عکاسی«، »خودآموز 
شــطرنج«، »لبخنــد«، »قصه های ســاده«، »یاد 
عاشــورا«، »چهل حدیث«، »قصه های پیامبران«، 
تصحیح مثنوی معنوی مولوی، »عاشــق کتاب« و 
»بخاری کاغذی« اشاره کرد که اکثر این آثار بارها 

تجدید چاپ شده اند.

آذریــزدی متولد ســال ۱۳۰۰ بــود و در جوانی 
شــغل های مختلفی از کشاورزی و کار در عکاسی 
تا کار در کتاب فروشــی را تجربه کــرد. او پس از 
مدتی کار در کتاب فروشــی، راهی تهران شد و در 
یک چاپخانــه کار خود را آغاز کرد. در همین ایام، 
قصه ای از انوار ســهیلی توجــه  او را به خود جلب 
کرد. آذریزدی با خود اندیشــید که چه می شد اگر 
کــودکان و نوجوانان نیز می توانســتند این کتاب 
را مطالعــه و درک کننــد؛ بنابراین تصمیم گرفت 
این کتاب را ساده نویســی کند و به همین ترتیب، 
نخستین جلد از مجموعه  کتاب های قصه های خوب 
برای بچه های خوب شــکل گرفت. او این کتاب را 
شــب ها در اتاق کوچک خود می نوشت و در ابتدا 
گمان می کرد استقبال چندانی از آن صورت نگیرد.

در خاطرات خود مهدی آذریزدی، این گونه عنوان 
شده که اولین جلد »قصه های خوب برای بچه های 
خوب« توسط ناشران متعددی رد شد. با این حال، 
او ناامید نشــد و تصمیم گرفت تــا آخرین لحظه 
بــرای چاپ این کتاب تلاش کنــد؛ بنابراین کتاب 
را نزد انتشارات امیرکبیر برد تا شاید این انتشارات 
بپذیــرد که کتاب او را به چاپ برســاند. در نهایت 
انتشــارات امیرکبیر حاضر به چاپ نخستین جلد 
این مجموعه شد؛ در واقع دکتر پرویز ناتل خانلری، 
مدیر وقت انتشارات امیرکبیر می گوید: »کار خوبی 
است، بگویید ادامه دهد« و آذریزدی خشنود از این 
اقدام، مصمم شد سایر جلدهای این مجموعه را نیز 
با قلمی ســاده و روان برای کودکان بنگارد. اگرچه 
اولیــن جلد این مجموعه در ابتدا مورد اســتقبال 
ناشران قرار نگرفت، با این حال آذریزدی موفق شد 
برای قصه های خوب برای بچه های خوب، در سال 

۱۳۴۲ جایزه  یونسکو را از آن خود کند.
آذریزدی با جلد سوم قصه های خوب برای بچه های 
خوب نیز جایزه  کتاب ســلطنتی ســال را دریافت 
کــرد و جلدهای چهارم و پنجم این مجموعه کتاب 
نیز در ســال های ۶۶ و ۶۷ از ســوی شورای کتاب 
کودک به عنــوان کتاب های منحصربه فرد ســال 

شناخته شدند.
مجموعه  قصه هــای خوب بــرای بچه های خوب، 
تاکنون به چندین زبان همچون اسپانیایی، ارمنی، 
چینی و روســی ترجمه شده  و  برخی از مجلدات 
آن حدود ۱۰۰ بار چاپ شــده اند و در ســال هایی 
یکی از ۱۰ کتاب پرامانت در کتابخانه های عمومی 
بوده اســت. طبق آمار نهاد کتابخانه های عمومی، 
در ســال ۱۳۹۵ هر جلد این کتــاب ۱۲ هزار بار 
امانت داده شده بود که این خود نشان دهنده  میزان 
تاثیرگذاری این کتاب هــا در حوزه  ادبیات کودک 
اســت. این کتاب ها بازنویســی داستان های کهنی 
از جملــه کلیله و دمنه، مرزبان نامه، ســندبادنامه، 
قابوس نامه و گلستان سعدی هستند، به گونه ای که 
برای کودکان قابل درک واقع شــوند. این مجموعه 
پس از گذشــت ســال ها، کماکان از پرفروش ترین 
آثار در حوزه  ادبیات کودکان محســوب می شود و 

همچنان به چاپ می رسد.

دریچـــه

مدتی بر سر نظارت ساترا بر تولیدات شبکه نمایش خانگی 
جنجال بپا شده است.

این جنجال از آنجا شــدت گرفت که شورای عالی انقلاب 
فرهنگــی در مصوبه خــود اعلام کرد که ســازمان صدا و 
ســیما مرجع صدور مجوز برای محصولات شبکه نمایش 
خانگی اســت، نکته ای که تا پیش از این نیز در چارچوب 
قانون وجود داشت. شــبکه های نمایش خانگی روز به روز 
بر تعــداد خود می افزایند که قطعاً برای تولیدات خود باید 

نظارت پذیر باشند.
همه کشــورها بر اســاس قوانین، عــف و فرهنگ خود بر 
محصولات تلویزیونی، سینمایی و شبکه های خانگی نظارت 

دارند و این امری پذیرفته در همه دنیا است.
امــا در ایــران برخــی از صاحبــان شــبکه های خانگی 
نمی خواهنــد تن به قانون بدهند و نظارت ســاترا را عامل 
بیــکاری و محدودیــت فعالیت خود می پندارند و ســعی 
می کنند با فضا سازی رســانه ای فضا را علیه صدا و سیما 

تغییر دهند تا به اهداف خود دست یابند.
اما در این میان هســتند کارگردان ها و تهیه کنندگانی که 
همکاری خوبی با ساترا داشتند و این نهاد نیز با آنها تعامل 
سازنده داشته است. یکی از آنها سعید نعمت الله است که 

سابقه ساخت سریال در تلویزیون را نیز دارد.
سعید نعمت اله که سریال تازه خود با عنوان »پدرگواردیولا« 
را در آســتانه توزیع در شبکه نمایش خانگی دارد، به ارائه 
توضیحاتی درباره محتوای ســریال و تعامل با ساترا برای 

دریافت مجوزهای آن پرداخت.
سعید نعمت اله نویسنده و کارگردان سریال نمایش خانگی 
»پدر گواردیولا« درباره تعاملات با ســاترا و جلسات برگزار 
شــده برای اخذ مجوز تولید و انتشــار سریال خود از این 
ســازمان به مهر گفت: در بخش دریافت مجوز تولید مسیر 
قانونی را طی کردیم و این مسیر قانونی جواب داد، درواقع 
جلو رفتیم و الان در حال برگزاری جلســات مجوز انتشار 
هستیم.وی درباره روند این تعامل با تاکید ادامه داد: واقعاً 
اگر همکاران ساترا برایم دردسرساز بودند می گفتم ولی به 
هیچ وجه در مراحل دریافت مجوز تولید و انتشــار از جانب 

ساترا اذیت نشدم.

اصلاحات »پدر گواردیولا« چه بود؟
نعمت اله درباره اصلاحات و ممیزی های ســاترا در سریال 
»پدر گواردیولا« بیان کرد: به هر حال ممیزی و اصلاحات 
در زمان پخش وجود دارد اما آنچه در این جلســات مطرح 
شد موارد ریشه ای نیستند. مواردی مانند سیگار و.... من از 
این جلسات استنباط های خوبی داشته ام. باید صبر کنیم تا 

ببینیم نکاتی که درنهایت مطرح می شود، چیست.
وی اضافه کرد: چه در بخش تولید و چه در جلسات صدور 
مجوز انتشــار که بخش بسیار مهمی است، جلسه داشته ام 
و نکات را شــنیده ام. ما حدود ۶ قســمت را به ساترا داده 

بودیم و این قســمت ها را اعضای شورا به طور کامل دیده 
و طبــق صحبت هایی که مطرح شــد، پلان به پلان کار را 

تماشا کرده بودند.
کارگردان سریال »پدر گواردیولا« در مورد اینکه آیا نکات 
مطرح شــده در شورای مجوز انتشار ســاترا برای او قابل 
پذیرش بوده یا نه بیان کرد: بخشی از این موارد پذیرفتنی 
است و بخشی نه! به هر حال در هر اثری هرکس سلیقه و 
اســتنباطی دارد اما درمجموع به ماجرای عجیبی برخورد 

نکردیم.

پدرگواردیولا فوتبالیست قدیمی که راه نجات را 
برگشت به خانواده اش می داند

نعمت اله راجع به قصه این ســریال گفت: »پدرگواردیولا« 
دربــاره مردی اســت کــه راه نجات خود را برگشــت به 
خانواده اش می داند؛ او یک فوتبالیســت قدیمی بوده و در 
زندگی اشتباهاتی داشته است. خط قصه های من همیشه 
مشــخص اســت و به هیچ وجه نگران این تکرار نیستم که 

همه چیز به خانواده ختم می شود.
وی کار در حوزه شــبکه نمایش خانگــی را خیلی دور از 
فضای کار در تلویزیون ندانســت و عنــوان کرد: برای من 
فعالیــت در نمایش خانگی و تلویزیون تفاوت زیادی ندارد. 
من همچنان خاطرخواه تلویزیون هســتم اما دیگر شرایط 
کار در تلویزیون فراهم نیســت. از طرفی این نکته را باید 

درنظر داشــت که همه مردم نمی توانند اشتراک پلتفرم ها 
را بخرند امــا در تلویزیون این نکتــه برایم جذاب بود که 
می دانســتم در نقطه ای دور در سیستان و بلوچستان هم 

مردم می توانند کارم را ببینند.
نویسنده ســریال »پدر گواردیولا« نمایش خانگی را دارای 
فضایی گسترده دانســت و عنوان کرد: حرف های بسیاری 
وجــود دارد که باید در مورد نمایش خانگی زد اما این طور 

می گویم که حال من در تلویزیون خوش تر بود.
وی دربــاره ضوابــط حاکم در تلویزیون و شــبکه نمایش 
خانگی بیــان کرد: من حرف هایی که مایــل بودم بزنم را 
در قصه هایــم و کارهایی که در تلویزیون داشــتم، زده ام. 
البته در نمایش خانگی هم آنها را گفته ام. همین جلساتی 
که با ســاترا داریم من را به یاد جلســاتی می اندازد که در 
صدا و ســیما داشــته ام؛ اگر می گویند در نمایش خانگی 
فضا بازتر اســت برای این اســت که اگــر خطایی هم در 
 ســاخت اثر وجود دارد، تعداد کمتری نسبت به تلویزیون 

بیننده آن هستند.
نعمت الــه دربــاره فراینده مجوز و تعاملات در ســاترا نیز 
توضیــح داد: نمایش در تلویزیون همیشــه مورد علاقه ام 
بوده اســت و الان که در شبکه نمایش خانگی کار می کنم 
بین جلســات فرق زیادی ندیدم به هر حــال در کار من 
ســخت گیری عجیبی نشد و اگر شــده بود آدمی نیستم 
که ساکت بنشــینم؛ حداقل در صفحه شــخصی ام آن را 

می گفتــم و اعتراض می کــردم. اصلًا من اهــل اعتراضم. 
اتفاق خوشــایندی که در ســاترا وجود داشت این بود که 
پــلان به پلان کار من را دیــده بودند و روی هوا حرفی را 
نزدند. درواقع شخصی گری در اظهارات ندیدم. چراکه اگر 
این طور بود )نگاه شخصی گری وجود داشت( من می توانم 
آدم خیلی محبوبی نباشم. اعضای شورا قصه و کار را دیده 

بودند حتی درباره نکات فنی هم صحبت کردند.
وی دربــاره مصوبه شــورای عالی انقــلاب فرهنگی مبنی 
بــر نظارت صدا و ســیما بــر نمایش خانگــی و نظر خود 
در ایــن باره یاداور شــد: قبلًا هم همین طــور بود؛ پیش 
از این هــم نظارت این بخش بر عهده صدا و ســیما بوده 
اســت. من مجوز تولید ســریال »پدرگواردیــولا« را هم 
از ســاترا گرفته ام. از زمانی که برای این ســریال به ساترا 
 آمدم نزدیک به دوســال می گذرد و همیشــه صدا و سیما 

بوده است.
نعمت اله ادامه داد: زمانی که این خبرها و فضاســازی ها را 
خواندم تعجب کردم. هرکسی که درباره این مصوبه و خبر 
سوال می کند به او می گویم باور کنید از ابتدا همین روال 

وجود داشته است و اتفاق پیچیده ای نیست.

 »پدرگواردیولا« را از هرکس دیگری 
موفق تر درآورده ام

وی درخصوص انتخاب پلتفرم »تماشــاخونه« برای پخش 
ســریال »پدرگواردیولا« عنوان کرد: حق معنوی سریال با 
من اســت و حق مادی آن با من نیســت. تهیه کننده کار 
آقای محسن حیدری هستند و با پلتفرم »تماشاخونه« به 
توافق رسیدند تا کار را از این رسانه پخش کنند. بابت این 
اتفاق بسیار خوشحال شدم چراکه آدم های این پلتفرم اهل 

گفت وگو هستند.
این نویسنده از تجربه کارگردانی خود صحبت کرد و گفت: 
»پدرگواردیولا« دومین ســریالی بود که به طور مســتقل 
ســاخته ام. من همیشه مشتاق نویسندگی بوده ام و تا لازم 
نبینم کاری را نمی سازم. اگر بتوانم کارگردان مورد علاقه ام 
را برای فیلمنامه ای که نوشــته ام در نظر بگیرم حتماً این 
کار را خواهم کرد. دو دســتی به ساختن نچسبیده ام؛ اصلًا 
این طور نیســت. بلکه دو دســتی به نوشــتن چسبیده ام. 
نوشتن برایم جذاب تر اســت. هرچند که »پدرگواردیولا« 
را از هرکس دیگری موفق تــر درآورده ام. به نظرم این کار 
موفق خواهد شــد البتــه باید منتظر باشــیم مردم کار را 

ببینند تا چه نظری داشته باشند.
نعمت اله در پایان دربــاره جدیدترین کارهای خود گفت: 
یــک کار جدیــد در نمایش خانگی شــروع کــرده ام که 
نویسندگی و کارگردانی آن را برعهده دارم. مشغول نگارش 
فیلمنامه هســتم و بعد از اخذ مجوزها تولید آن را شروع 
خواهیم کرد. مانند همه کارهایم خط اصلی کار خانوادگی 

است اما فضای آن کمی متفاوت است.

فرهنگ و هنرwww.siasatrooz.ir | info@siasatrooz.ir @siasatrooz|       دوشنبه|19 تیر 1402|شماره 6181| 

سعید نعمت اله: به هیچ وجه از جانب »ساترا« اذیت نشدم 

تجربه خوب همکاری با سازمان نظارتی رسانه ملی با شبکه خانگی

در اولین نشســت تخصصی از سلســله نشســت های زن و خانواده در نخستین 
جشــنواره بین المللی فیلم حوا بر راهکارهای نمایش تصویر درست از زن، مادر، 

خانه و خانواده در سینمای ایران تاکید شد.
به گزارش از روابط عمومی نخســتین جشــنواره بین المللی فیلم حوا؛ نشســت 
تخصصی »تصویرخانواده در ســینمای ایران، از ســینمای موجود تا ســینمای 
موعود، با تکیه بر کتاب »تاریک، روشن« مرحوم نادر طالب زاده« با حضور دکتر 
ســیدعلی اصغر تقوی، دکتر حسن بنیانیان و علی اکبر عبدالعلی زاده عصر دیروز 

در خانه کتاب و ادبیات ایران برگزار شد.
در ابتدای این نشســت بعد از قرائت قرآن کریم و پخش سرود جمهوری اسلامی 
ایــران، ســیدعلی اصغر تقوی مدرس دانشــگاه و محقق در نشســت تخصصی 
»تصویرخانواده در سینمای ایران، از سینمای موجود تا سینمای موعود، با تکیه 
بر کتاب »تاریک، روشن« مرحوم نادر طالب زاده« از سلسله نشست های جشنواره 
بین المللی فیلم حوا گفت: تصویر خانواده در ســینمای ایران وضعیت روشــن و 
باثباتی ندارد و وضع ما و نسبت مان در سینما با خانواده ایرانی اسلامی مشخص 
نیست. در واقع تصویر خانواده در سینمای ایران آسیب پذیر است و ما نمی توانیم 

از آن دفاع کنیم. بنابراین باید به فکر اصلاح این تصویر باشیم.
وی افــزود: مــرد و زن در جایگاه خانواده ای که در ســینما بازنمایی می شــود، 
بــاور پذیر نیســتند. برای مثال برخی تقابل ها بین مردان و زنان که در ســینما 
دیده می شــود، واقعی نیســت. صورت بندی این تقابل در سینمای ایران عمدتا 
دوگانه هــای ظالم و مظلوم را بازنمایی می کند. فیلم هایی مثل »مادر«، »یه حبه 
قنــد« و »مهمان مامان« به عنوان اســتثنائاتی در ســینمای ایران که بازنمایی 

درستی از خانه و خانواده دارند، تنها مانده اند.
وی بــا بیان اینکه ســینمای ایران گویی اصرار به بازنمایــی خانواده تک نفره و 
کم جمعیت دارد، بیان کرد: عشــق ها نیز در فیلم های سینمای ایران معمولا در 
بیرون از خانواده شــکل می گیرند و ما از درک قابلیت های عشق های دراماتیک 

خانوادگی غافل مانده ایم.
به گفته تقوی ما سینمای نکبت و فلاکت نداریم و این واژه ها اصلا برای سینمای 
ما وزین نیســت اما برخی فیلم های ما ســیاه نما هستند و شاید به همین دلیل 
دیده نمی شــوند و نمی توانند به خانواده اصیل ایرانی بپردازند. سینمای ما نباید 

برچسب زن و سیاه نما باشد.
تقوی خاطرنشــان کرد: در ســینمای خانواده نباید به دنبــال گفتن این حرف 

باشیم که مسائل یا ســیاه است یا سفید. بلکه باید این تصویر سایه روشن باشد 
و نقش زنان اصیل ایرانی را در خانواده روشــن و روشــن تر نشان بدهد. در یک 
جمع بندی کلی تصویر ســینمای ایــران از خانواده و خانه ایرانی روایتی صحیح 

و قابل قبول نیست.
حسن بنیانیان رییس اسبق حوزه هنری و کمیسیون پیوست نگاری شورای عالی 
انقلاب فرهنگی نیز در این جلســه گفت: باید از ابتدای انقلاب اســلامی تاکنون 
مسجد را از مناظر کارکردهای دیگر فرهنگی مورد استفاده قرار می دادیم تا امروز 
فرزندانمان به طور طبیعی ســیر فعالیت خود را بعد از مدرســه و کار و دانشگاه 
در مســاجد می گذراندند و قاعده بزرگی از اســتعدادهای هنری شکل می گرفت 

که امروز فیلم هایی را به کل دنیا برای بازسازی خانواده متلاشی صادر می کرد.
وی بــا نقل خاطره ای از دیدار بــا مقام معظم رهبری افزود: من ســه روز بود 
رییس حوزه هنری شده بودم و خدمت مقام معظم رهبری برای دریافت نظرات 
و رهنمودهای ایشــان رسیدم و ایشــان از من درباره برنامه هایم پرسیدند. من 
محورهایی را نوشــته بودم که یکی از آن ها شناسایی طلاب فاضل برای فعالیت 
در حــوزه هنری بود. ایشــان علت را پرســیدند و گفتنــد کار واجب تر من در 
این مســئولیت این اســت که به حوزه هنری اســتان ها بگویم هر ماه دست کم 
هنرمندانشــان با ائمه جمعه نشســتی را برگزار کنند و ما توانستیم فرمایشات 
ایشــان را تا حدی محقق کنیم. ما بلد نیســتیم چطور با هنرمندان تعامل کنیم 
گاهی هنرمندان می خواهنــد خود را با تصویر کردن بدبختی های جامعه اثبات 
کننــد. باید ابتدا اجازه دهیم هنرمندان درد و دل و طرح مســاله کنند و درباره 
ظرفیت هــای ســینما برای حل مســائل خانواده صحبت کنیم. هــر فیلمی که 
مســتقیم یا غیر مستقیم به افراد بگوید داشــتن یک بچه کافی است یا اصلا به 
داشــتن فرزند نیازی نیست، حتما سیاه نما است. فیلم ها باید بتوانند محبت بین 

زن و شوهر را بیشتر و عشق را ترویج کنند.
علی اکبر عبدالعلی زاده فعال رسانه ای نیز در این نشست درباره طیف فیلم های 

ســینمایی با موضوع خانواده  گفت: در ســینمای ایران فیلم های دارای موضوع 
خانــواده و زن و مادرانه تعــدد دارند. از فیلم »مادر« علــی حاتمی که جایگاه 
فرهنگی زن ایرانی در آن مســتتر هســت تا آثار رســول ملاقلی پور که جایگاه 
زنانگی و مادرانگی را به بهترین نحو تصویر کرده اســت. همچنین کیومرث پور 
احمد تا حمید نعمت الله و رضا میرکریمی که حضور زن در هسته اصلی جامعه 
یعنی نهاد خانواده را بســیار خوب بازنمایی کرده اســت. از »مهر مادری« کمال 
تبریزی و آثار رخشــان بنی اعتماد تا پوران درخشــنده و نرگس آبیار که تصویر 
مادران شــهید را بسیار زیبا تصویر کرده اســت، یا بهرام بیضایی که تصویر زن 
اســطوره ای را به خوبی بازنمایی کرده اســت بنابراین این فیلم ها ساخته شده 
اما شــاید همه شــان نتیجه جنبش های فردی فیلمســاز و برگرفته از جغرافیا و 
تجربه های زیســته خود اوســت اما به طور کلی نداشتن آگاهی مساله است و ما 
به طور کلی آگاهی از جایگاه زن در فرهنگ ایرانی نداریم و نگاهمان برگرفته از 
فمینیســم غربی است مدیران ما نیز مداقه ای تاکنون بر مسایل زنان نداشته اند 
که همین ضعف ها نتیجه اش منجر به جنبشــی می شــود که نسبتی با فرهنگ 

ما ندارد.
وی ادامه داد: ما ریشــه ها را بازیابی نکرده ایم تا فرهنگ مستوری پیش از اسلام 
را دریابیم. در این وضع نهادهایی موظف هســتند که متاسفانه ترک فعل کرده 
اند و بخشــی نیز برعهده نهادهای سینمایی است که باید دارای شناخت نسبت 
به جایگاه زن در فرهنگ ایرانی اســلامی باشند. وقتی ظرفیت ها احصا نمی شود، 
مدیریت درســتی صورت نمی گیرد و بنیان و کارکرد سینما را درک نمی کنیم، 
همین می شود که روبرت مرداک در جمله مشهور خود می گوید:» اگر قرار است 
جامعه ایرانی را دچار فروپاشی کنیم باید به هسته اصلی خانواده آسیب بزنیم.«

عبدالعلــی زاده با طرح مثالــی از تصویر نامطلوب زن در ســینمای ایران بیان 
کرد: در فیلم »خط فرضی« درباره زن معلمی که تمام وجوه قدســی را در ابتدا 
دارد قصه ای روایت می شــود، اما بدون اطلاع شوهرش به یک عروسی می رود و 
بچه اش دچار گاز گرفتگی می شــود و بعد در مسیر فیلم جایگاه مادر به تدریج 
به لجن کشیده می شود و فیلمساز شخصیتی دروغ گو از مادر بدون دلیل منطقی 

می سازد.
وی عنوان کرد: ما حتی از ناحیه رقیب نیز نتوانســته ایم جایگاه مادر را دریابیم 
اما جریان مقابل همواره برای تاثیرگذاری ســوار بر ظرفیت های داخلی و آسیب 

زنی از همان ناحیه شده است.

نشست تخصصی »تصویر خانواده در سینمای ایران«  

تقوی: تصویر خانواده در سینمای ایران 
آسیب پذیر است 

کدامخوانندههابهرویصحنهمیروند؟
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برقرار است و انتظار می رود که هنرمندان و همچنین علاقمندان به موسیقی در 

روزهای پایانی تا ایام عزاداری، از فرصت خود به خوبی استفاده کنند.
در ادامه می توانید از برگزاری کنسرت های پیش رو باخبر شوید.
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